
 

Referat skolebestyrelsesmøde  

Mandag den 6. marts kl. 17.00 – 20.00. Vi holder mødet i K klasserne på Højene Skole. 

 

1. Velkommen til K - klasserne. 

Kort orientering om det daglige arbejde ved konstitueret leder Trine Ihlow.  

Punktet forventes at tage 10. minutter. 

 

Trine fortalte om K klasserne. Der går 52 elever og der er 26 medarbejdere. Der er meget 

struktur. Tæt samarbejde med PPR sparring hver 14`dag. Der er projekt i gang med Kasper 

Lorentzen. Her afprøves indsats overfor de enkelte elever. Der arbejdes med at elevernes trivsel 

og gode  

og glade oplevelser. 

 

2. Ansættelse af skoleleder i HjørringSkolen. 

Skoleleder Helen Vigensø opsagde sin stilling som skoleleder i HjørringSkolen pr. 31/12 2016. Trine 

Ihlow har været konstitueret i stillingen siden den 1. september 2016 (også under Helens 

sygemelding) Det betyder, at vi skal have proceduren for ansættelse af leder igangsat. Vi skal på 

mødet have nedsat et ansættelsesudvalg 

Vedlagt forslag til tidsplan for ansættelsesprocedure. 

Det endelige stillingsopslag foreligger på bestyrelsesmødet. 

Punktet forventes at tage 10. minutter 

Anni fremlagde stillingsopslag.  

Fra bestyrelsen deltager Sara Høngård, Helene Brønnum, Hanne Kjølholm og Karoline Jensen i 

ansættelsesudvalget. Den første samtale finder sted den 21. marts, 2 bestyrelsesmedlemmer 

deltager og den 2. samtale finder sted den 28. marts 2 bestyrelsesmedlemmer deltager.  

 

3. Skoledagens længde. 

På bestyrelsesmødet den 19. januar blev det besluttet at arbejde videre med spørgsmålet, jeg 

skulle undersøge de problemstillinger, der er af forvaltningsmæssig karakter.  

 

Jeg har afholdt møde med Direktør og Chef vedr. de politiske beslutninger der er taget  



- om at Specialklasserne er et obligatorisk heldagstilbud som blev effektueret fra den 1. august 

2014.  

- folkeskolereformen som virker fra 1. august 2014.  

- folkeskolelovens § 16b der giver mulighed for at konvertere understøttende undervisning til flere 

voksne i fagundervisningen og dermed afkorte skoledagens længde. 

Det betyder at beslutningen fra 07.10. 2013 om at de nuværende specialklasser og special-SFO samles i 

et obligatorisk heldagstilbud skal til fornyet politisk behandling. 

Jeg har afholdt er møde med bestyrelsens formand vedr. denne problemstilling, vi aftalte på mødet 

følgende. 

- Jeg kontakter forvaltningen og får igangsat en sagsfremstilling vedr. den politiske stilling tagen til at 

specialskolen er et ”obligatorisk heldagstilbud” 

Jeg forventer at jeg på bestyrelsesmødet den 6. marts har datoen for den politiske behandling. 

Vi drøfter på bestyrelsesmødet vores fremadrettede sagsbehandling af punktet. (20 minutter) 

Anni orienterede om forvaltningens inddragelse i spørgsmålet omkring skoledagens længde. Der er 

igangsat udarbejdelse af en sagsfremstilling, hvor der skal tages en politisk stilling til HjørringSkolen 

som et obligatorisk heldagstilbud.  

Bestyrelsen drøftede hvorvidt der skulle udarbejdes en samlet indstilling til det politiske niveau 

omkring skoledagens længde. Det valgte bestyrelse ikke at gøre. Bestyrelsen har et ønske om at få 

muligheden for selv at kunne tage beslutningen om skoledagens længde, hvilket betyder at 

beslutningskompetence fremadrettet ligger hos skoledistriktslederen i et samarbejde med 

bestyrelsen.  

Der var i bestyrelsen forskellige holdninger til ønsket om at ændre skoledagens længde. 

4. Skoleårets planlægning og fagfordeling i HjørringSkolen. 

Bestyrelsen orienteres om hvordan arbejdet med skoleårets planlægning og den egentlige 

fagfordeling gribes an. (Punktet udsat fra mødet den 19. januar.) (10 minutter) 

 

Anni orienterede om det fortsatte arbejde med planlægning af næste år. Dette betyder at der ses 

på antal elever og deraf følgende økonomi. Når man kender rammerne skal selve skemadelen på 

plads. Her vil en eventuel kortere skoledag komprimere lærernes arbejdstid men samtidig give 

mulighed for mere fælles forberedelse. 

 

5. Budgetopfølgning. 

Administrativ leder Annie Jellesmark deltager i behandling af punktet. (10 minutter) 

 

Annie Jellesmark gennemgik det p.t kendte grundlag for elevantal samt 

budgetforudsætningerne. Der er med det kendte elevtal et forventet underskud på 1.8 million. 

Der arbejdes fortsat på at sikre sammenhæng mellem indtægter og udgifter. Erfaringsmæssigt er 



der på nuværende tidspunkt svært at spå om det endelige budget, idet der stadig er usikkerhed 

omkring hvor mange ny visiterede elever HjørringSkolen vil modtage pr. 1. august.  

  

 

6. HjørringSkolens værdigrundlag 

Punktet blev behandlet første gang på bestyrelsesmøde den 2. marts 2016. På mødet blev det 

besluttet at arbejdet starter i lærer og elevgruppen.  Vi behandlede igen punktet på 

bestyrelsesmøde den 27. april, hvor det blev besluttet at det arbejde der er lavet fra ledelse, lærere 

og elever præsenteres for bestyrelsen i november 2016. Idet bilaget ikke var rettidigt fremsendt – 

blev punktet udsat til mødet den 19.januar.  

Punktet udsat fra mødet den 19. januar idet vi ikke nåede at behandle det. 

Udkast vedlagt som bilag.(30 minutter) 

 

Drøftelse af formuleringer ved fælles gennemgang. Det tilrettede dokument er vedlagt referatet. 

 

Værdigrundlaget evalueres hvert andet år. 

 

Mobbepolitik gennemgået og tilrettet efter bestyrelsens ønske. 

 

7. Byggeri i HjørringSkolen 

På seneste bestyrelsesmøde blev tidsplanen fremlagt, vi skal ud og kikke på bygninger, det har 

været noget vanskeligere end forventet, at finde spændende og nyt byggeri – hvor det er 

specialpædagogikken der er det overordnede tema. Men i skrivende stund ser det ud til at vi lander 

på et besøg i Århus på Langagerskolen. Mandag den 13. marts eller torsdag den 16. marts. (10 

minutter) 

 

Byggeriet i ADHD afdelingen er i den forberedende fase, der planlægges skal studietur til 

Langagerskolen i Århus samt en helt nybygget skole i Århus. Dato er endnu ikke fastlagt. 

Deltagende Karoline og Sara. 

 

8. Kostpolitik 

Mad og måltidspolitikken var på byrådsmøde den 21. december 2016. 

Næste skridt er at alle politiske områder skal lave indsatser ud fra politikken, som vi efterfølgende 

arbejder med i bestyrelsen. 

 

Den overordnede Mad- og måltidspolitik er vedlagt som bilag. 

Punktet er udsat fra mødet den 19. januar. (30 minutter) 

 

Fødevarestyrelses netop udsendte pjece omkring mad i samarbejde med den overordnede mad-

og måltidspolitik for Hjørring Kommune skal danne grundlag for Hjørring Skolens mad og 

måltidspolitik. 

Udfordringen er at vi er placeret på skoler med egen kantine. Bestyrelsen drøftede klassernes og 

de enkelte afdelingers håndtering af mad og specielt sund mad. 



Der blev drøftet mad ved specielle lejligheder og der blev lagt vægt på at enhver fredag ikke må 

være en speciel lejlighed. Vi skal gå efter det sunde.  

Anni udarbejder et udkast til kostpolitik til næste bestyrelsesmøde. 

Fødevarestyrelsens oplæg vedlægges som bilag til næste møde. 

 

9. Evaluering af SFO pasning i vinterferien. 

Bestyrelsen orienteres om antal elever der har anvendt tilbud om SFO pasning i vinterferien. 

Samt samarbejdet mellem ADHD afdelingen og OK afdelingen omkring pasning af deres elever. (5 

minutter) 

Der er gode tilbagemeldinger fra ADHD og OK afdelingen. 

Der var selvstændig pasning i TF. 

Der er endnu ikke taget stilling til SFO pasningen i sommerferien. 

 

 

 

 

10. Orientering om besøg af arbejdstilsynet. 

Kort orientering om arbejdstilsynets besøg den 6. og 7. marts. Har endnu ikke modtaget en 

nærmere beskrivelse fra arbejdstilsynet, men håber at have modtaget materialet så jeg kan 

orientere om det til bestyrelsesmødet. 

Kort orientering om hvilke ledelsesmæssige overvejelser besøget har affødt. (10 minutter) 

 

Der har været besøg af AT. Besøget resulterede i overvejelser om at give et påbud i K-klasserne 

og OK afdelingen som lyder på ” At forebygge risikoen for vold i K og ok Klasser” materialet fra 

AT er høring i de 2 afdelinger frem til 20. marts. 

TF blev udstyret med en vejledning. Dette følges op på kommende møder, her orienteres 

bestyrelsen om de tiltag der er sat i værk. 

 

11. Bestyrelsens årsberetning. 

Drøftelse af hvad indholdet af bestyrelsens årsberetning skal være. Som oplæg til drøftelsen vil jeg 

kort orientere om en af forvaltningen udarbejdet statistik på specialområdet. 

Indhold af årsberetningen (15 minutter) 

 

Hvad skal en beretning indeholde. Antallet af elever i HjørringSkolen fordelt på klassetrin, 

statistik på antallet af elever de seneste 6 år blev gennemgået. Anni forsøger at finde tallene på 

antallet af elever på de enkelte klassetrin de seneste 3 år. 

Relevante punkter der er arbejdet med i bestyrelsen. Udkast til beretning fremlægges på 

kommende møde. 

 



 

12. Orientering 

 Elever Intet 

 Bestyrelse Intet 

 Ledelsen Intet 

 

13. Eventuelt. 

 

Lotte efterspurgte om afklaring af brugen af seminariets svømmehal. Det er det ideelle 

sted for de elever der er tilknyttet Hjørring Skolen. Bestyrelsen sender en opfordring til 

det politiske system v. Kasper Mårup. Karoline påtog sig opgaven.  

 

Skole og forældre har 25 marts kursusdag omkring skolebestyrelsesarbejde. Er der 

interesserede? 

 

Forældreundring over at der ikke er informeret om eksempelvis lederrokade/opsigelse. 

 

  

 

Næste møde er tirsdag den 25. april og vi skal være i sprogklasserne på Lundergårdskolen. 

 

 

 

 

Referent 

 

Steen Rubæk 


